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Sida 
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Sammanträdesdatum 
2024-03-14 

 

 

  
 

 
Justerares signaturer Utdragsbestyrkande 
  

 

Plats och tid Sammanträdesrum Salen, Alvesta kommunhus, Centralplan 1, Alvesta torsdagen den  
14 mars kl 15:00 – 17:00 
 
 

 
Paragrafer 

 
§§ 1 – 9 
Paragraferna behandlas i följande ordning: §§ 1-5, § 7, § 6, §§ 8-9 

 

Beslutande Thomas Haraldsson (C), ordförande och representant från kommunstyrelsen 
Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden 
Åke Johansson (KD), nämnden för arbete och lärande 
Thomas Öhling ersätter Jessica Johansson (KD, samhällsbyggnadsnämnden  
Andreas Ejderland (M), kultur- och fritidsnämnden  
Björn Nilsson (V) ersätter Golnoush Lundén Faez (C), utbildningsnämnden 
 

 

Representanter från 
referensgruppen 

Monica Pihl, HRF 
Charlotte Bengtsson, FUB 
Tommy Bolander, NEURO 
Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung 
Lena Johansson, REUM 
Charlotte Widh, Autism Sverige 
Helen Gustavsson, SRF 

 

Övriga närvarande Ulrika Bengtsson, verksamhetsutvecklare 
Gunnar Näsström Hopstadius, trafiktekniker §§ 1-5, §7 
Anneli Loberg, förvaltningschef omsorgsförvaltningen §§ 6-9 
Martin Sallergård, avdelningschef fritid kultur- och fritidsförvaltningen §§ 1-5 
 
 

 

  

Justeringens tid och plats  
Ordförande justerar protokollet inom två veckor från sammanträdesdatum, därefter översänds protokollet till justeraren per 
 
   
post för justering. 
Utsedd att justera: Kennert Nilsson, Riksförbund Hjärtlung 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

  
 Ulrika Bengtsson  

 Ordförande 
  

 Thomas Haraldsson (C)   

 Justerare 
  

 Kennert Nilsson  
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KTR § 1 

Mötet öppnas 
Ordförande Thomas Haraldsson (C) hälsar välkommen och förklarar mötet öppnat.   

 

KTR § 2 

Närvaro 
Närvarande ledamöter, representanter från funktionshinderorganisationerna/-
föreningarna och övriga närvarande, se sida 1 i protokollet. 

 

KTR § 3 

Val för justering 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, 
kan utses som justerare av sammanträdets protokoll.  
 
Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att utse Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, som 
justerare.  

 

KTR § 4 

Godkännande av dagordning 
Ordförande frågar tillgänglighetsrådet om dagordningen kan godkännas med 
justering att punkt 7 Referensgruppens ärenden behandlas före punkt 6 Aktuellt 
från nämnderna. 

1. Mötet öppnas 

2. Närvaro 

3. Val för justering 

4. Godkännande av dagordning 

5. Information om Hanaslöv och det pågående arbetet i området 

6. Aktuellt från nämnderna 

7. Referensgruppens ärenden 

8. Övriga ärenden 

 

Beslut 

Tillgänglighetsrådet beslutar att godkänna dagordningen i enlighet med 
ordförandens förslag till justering. 
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KTR § 5 

Information om Hanaslöv och det pågående arbetet i området 
Martin Sallergård, avdelningschef fritid kultur- och fritidsförvaltningen, informerar 
tillgänglighetsrådet om Hanaslöv och det pågående arbetet i området.  Martin 
informerar bland annat om: 

- Jämförelse av verksamheten i Hanaslöv år 2015 och 2023 

- Vision Hanaslöv, beslut i kultur- och fritidsnämnden och 
samhällsbyggnadsnämnden 2022. Visionen fastslår bland annat: 

o Fler parkeringsplatser 
o Ställplatser för husbilar 
o Offentlig tillgänglighetsanpassad toalett 
o Ytterligare alpin nedfart och lift, plan 2024-2025 
o Naturzon/buffert mellan anläggning och bostäder 
o Områden som avsatts för fortsatt utveckling 

(stugby/näringslivsetablering/parkeringsplatser) 
o Bostadsutveckling 
o Skogsbruk för rörligt friluftsliv 

- Tillgänglighetsarbetet i Hanslöv/Spånen 

o Tillgänglighetsanpassat vindskydd och grillplats 
o Utegym 
o Elljusspår och väg till toppen av Hanaslövsberget 

- Kombibana för rullskidåkning med mera 

- Tillgänglighetsanpassade badplatser i Torne och Hjortsberga 

- Involvera tillgänglighetsrådet i arbetet med ny isyta på Virdavallen 

- Kompiskortet i samverkan med omsorgsförvaltningen 

- Hylla och handtag är uppsatta i omklädningsrummet på Virda bad och 
sportcenter 

- SRF Värend och Smålands parasportsförbund har fått 25 000 kr för träning 
och idrottsskola för personer med funktionsnedsättning från Region 
Kronoberg 

 

KTR § 6 

Aktuellt från nämnderna 
Ledamöterna från nämnderna informerar tillgänglighetsrådet om aktuella frågor i 
respektive nämnd som kan vara av intresse för tillgänglighetsrådet.  

Björn Nilsson – utbildningsnämnden 
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Det finns inga aktuella frågor att redogöra för från utbildningsnämnden. 
 
 
Andreas Ejderland – kultur- och fritidsnämnden 
Andreas Ejderland informerar bland annat om: 

- Skatepark i Alvesta tätort 
 
Thomas Öhling – samhällsbyggnadsnämnden  
Thomas Öhling informerar bland annat om:  

- Nämnden håller på att ta fram ett nytt reglemente för enskilda vägar 
- Rening av vatten 
- Nya tomter i Grimslöv och Torne 
- Nytt VA-område i Torsåsby 
- Ingen försäljning av campingplatser vid Kojtet 
- Inventering pågår av invasiva arter 

 
Åke Johansson – nämnden för arbete och lärande: 
Det finns inga aktuella frågor att redogöra för från nämnden för arbete och lärande.  
 
Lars-Olof Petersson – omsorgsnämnden 
Lars-Olof Petersson informerar bland annat om: 

- Nytt tydligare avgiftssystem 
- Ny senior- och äldrestrategi kommer att tas i kommunfullmäktige 
- Ny vägledning för handläggare 
- Beslut om nytt LSS-boende på Hallska maden 
- I april är det inflyttning i C-huset på Furuliden 
- Medskick till kultur- och fritidsnämnden: Hissen till biblioteket är lite trång 

och omklädningsrummen för personer med funktionsvariation i simhallen 
är för små. 

 
Thomas Haraldsson – kommunstyrelsen: 
Thomas Haraldsson informerar bland annat om: 

- Tanken är att det under nästa år ska anställas professionella goda män och 
förvaltare tillsammans med Växjö, Lessebo och Tingsryd.  

- Kommunstyrelsen har fattat beslut om att tillsätta en styrgrupp för 
framtagande av underlag inför kommande investeringsbeslut på 
Virdavallen. 

- Ambitionen är att det ska gå en buss mellan Alvesta station till Åsnens 
nationalpark under två månader i sommar, från midsommar och framåt. 

 

KTR § 7 

Referensgruppens ärenden 
Till dagens möte har följande frågor och synpunkter inkommit från 
referensgruppen: 

1. Reumatikerna är nöjda med att få tillgång till de nyrenoverade 
omklädningsrummen. Men varför har inte de hjälpmedel som fanns före 
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renoveringen återmonterats? Det gäller bland annat handtagen i duscharna 
och hyllan med krokar. De önskar tillgång till klädskåpen och även de som är 
längs upp för att låsa in kläder. För att nå upp till de översta krokarna måste de 
använda pall. 
Martin Sallergård har besvarat frågan under informationspunkten om Hanaslöv 
och det pågående arbetet i området. 
 

2. Är toaletten för funktionsvarierade vid Strandpärlan i Torne klar? 
Gunnar Näsström Hopstadius besvarar frågan: Ledning ska grävas innan 
fotbollssäsongen börjar och sedan ska idrottsföreningen själva uppföra 
toaletten. 
 

3. Hastighetsgränsen på utfarten från Moheda centrum till väg 126 följs inte. Vem 
ansvarar för det? 
Gunnar Näsström Hopstadius besvarar frågan: Samhällsbyggnadsförvaltningen 
har inga mätningar på den vägen eftersom det är Trafikverket som har 
vägansvaret. Samhällsbyggnadsförvaltningen ska dock uppmärksamma både 
polisen och Trafikverket på detta. 
 

4. Även på Storgatan är hastigheten hög. Kan farthinder vara en lämplig åtgärd? 
Hur långt har planerna för en ny infart till ATA såg i Moheda kommit? 
Gunnar Näsström Hopstadius besvara frågan: Mätningar på Storgatan visar 
inte på någon generell hög hastighet, 85% kör 39 km/h eller långsammare. 
Även lastbilar håller hastigheten, men problemet är inte hastigheten utan att 
det går mycket tung trafik på vägen. Planeringen är att hitta en ny infart till 
ATA som ska medföra att den tunga trafiken leds bort från Storgatan. 
Storgatan är en kommunal väg, men det finns ingen anledning att göra en 
åtgärd idag eftersom det inte är en extrem hasighet på vägen. Upplevs som 
osäkert på grund av de tyngre transporterna. 
 

5. Hur långt har planerna för cykel- och gångväg till Moheda idrottsplan kommit? 
Gunnar Näsström Hopstadius besvarar frågan: Ingen ny information sedan 
förra sammanträdet med tillgänglighetsrådet. Sträckan är en prioriterad 
sträcka, men det finns fortfarande projekt före.  

 
6. Vilka aktiviteter/utflykter planeras under sommaren för alla som tillhör LSS? 

Lars-Olof Petersson besvarar frågan: Det planeras för många aktiveter bland 
annat utflykt till Traryd, utflykt till Trollberget, utflykt till 4Hgårdar, utflykt till 
Klappudden, att grilla och fika, stallvård med Alvesta Ridklubb, utökat 
samarbetet med Svenska Kyrkan för olika aktiviteter, kamratträffar, bowling, 
Lisebergsresa, pizzadisco, sommardisko och elinnebandy. 
 

7. Lokalbussen har svårt att hålla turlistan. Det innebär problem för 
funktionsvarierade 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Alvesta kommun har tät dialog med 
Länstrafiken Kronoberg och har framför kritiken. Numera har turen ändrats till 
att omfatta 45 minuter i stället för 40 minuter, med förhoppningen att det ska 
innebära färre förseningar.  
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8. Hur bevakar kommunen att de frågor som inte fått slutgiltiga svar följs upp? 
Thomas Haraldsson besvarar frågan: Framöver kommer det att göras en 
avstämning en gång per år vid tillgänglighetsrådets sammanträde för frågor där 
hänvisning tidigare gjorts. 

 
Fråga inkommen från FSDB efter att kallelsen till tillgänglighetsrådet skickats ut: 

9. FSDB vill lyfta behovet av tillgängliga miljöer till kultur och fritid för alla, även 
syn- och hörselskadade. Hur skapar vi möjlighet till träning och folkhälsa för 
alla i de ordinarie anläggningarna och föreningar? 
Thomas Haraldsson föreslår att frågan lyfts till nästa möte, eftersom 
representanten för FSDB inte närvarar vid mötet. 
 

10. FSDB framför önskemål att RF-SISUs idrottskonsult medverkar på möte med 
tillgänglighetsrådet.  
Thomas Haraldsson föreslår att frågan lyfts till nästa möte, eftersom 
representanten för FSDB inte närvarar vid mötet. 

 

KTR § 8 

Övriga ärenden 
Under sammanträdet noteras följande övriga frågor: 

Kennert Nilsson, Riksförbundet Hjärtlung, undrar om reglerna för hjälpmedel till 
äldre har förändrats, får svar att kommunen inte ändrat reglerna för detta. 

Charlotte Widh, Autism Sverige, undrar hur de berörda informeras om aktiviteterna 
inom LSS. Anneli Loberg tar med sig frågan till verksamheten. 

Charlotte Bengtsson, FUB, påtalar att det inte finns några fritidsaktiviteter i 
kommunen för barn som går i anpassad grundskola. Hur kan kommunen stimulera 
föreningslivet att göra aktiviteter även för denna målgrupp? Kan kultur- och 
fritidsnämnden och omsorgsnämnden gemensamt arbeta för detta? 

Tommy Bolander, NEURO, påtalar att det saknas belysning mellan Klövervägen och 
Rågvägen i Moheda. 

Charlotte Bengtsson, FUB, informerar att FUB kommer att uppmärksamma att LSS 
fyller 30 och hoppas att tjänstepersoner och förtroendevalda hörsammar inbjudan 
till det.  

 

KTR § 9 

Sammanträdet avslutas  
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